  附件 一  船舶接獲特高頻／中頻數位選擇呼叫遇險警報作業流程

Actions by Ships Upon Reception of VHF/MF DSC Distress Alert
DSC distress alert


 is received


接獲DSC遇險呼叫警報








Listen on VHF CH16 / 2182kHz for 5 min


 於特高頻無線電話16頻道或中頻2182仟赫頻道上守聽5分鐘





Is the alert acknowled-ged by CS and/or RCC?


該警報是否被海岸電臺及/或搜救協調中心所確認?





No 否








Yes 是





Acknowledge the alert by radiotelephony to the ship in distress on VHF ch16/2182kHz


於特高頻16/中頻2182仟赫頻道上以無線電話確認遇險船舶之警報





Is distress traffic in progress?


遇險通信是否仍在進行?








Inform CS and/or RCC


通知海岸電臺及/或搜救協調中心








Enter details in log  詳情記錄於日誌簿





Reset system


系統重新設定





Is own vessel able to assist?


本船能否提供協助?





Yes 是





No 否





Is the DSC distress call continuing?


數位選擇呼叫遇險呼叫是否仍持續?





Remarks備註：


1. Appropriate or relevant RCC and/or Coast station shall be informed accordingly. If further DSC alerts are received from the same source and the ship in distress is beyond doubt in the vicinity, a DSC acknowledgement may, after consultation with an RCC or Coast Station, be sent to terminate the call.


經通知適當或相關之搜救協調中心及/或海岸電臺後，若持續收到相同且確認來自附近之遇險船舶數位選擇呼叫警報信號，經與搜救協調中心或海岸電臺諮商後，得發送一數位選擇呼叫確認以終止該呼叫。


2. In no case is a ship permitted to transmit a DSC distress relay call on receipt of a DSC distress alert on either VHF channel 70 or MF channel 2187.5kHz.


  於特高頻70或中頻2187.5仟赫頻道上接獲數位選擇呼叫遇險警報時，船舶均不准發送數位選擇呼叫之遇險中繼呼叫。


3. CS=Coast Station   RCC=Rescue Co-ordination Center


  CS係指海岸電臺  RCC係指搜救協調中心





Yes 是





No 否








Note 1


備註1





Yes 是





No 否











